

Referat nr. 3 af bestyrelsesmøde den 3. juni 2025

Med deltagelse af

- | | |
|--------------------------|--|
| • Anders Lindvik (AL) | Kasserer |
| • Anne Elmeskov (AE) | Ensomhed |
| • Bent Kallemose (BK) | Rejser, arrangementer og koncerter |
| • Bjørn Sandberg (BS) | Hjemmeside og Nyhedsbreve |
| • Erik Daugaard (ED) | Formand |
| • Erik M. Jørgensen (EM) | Fundraising, Det Kreative, og Spil, Sprog, Kultur |
| • Ingrid Prehn (IP) | Social-Humanitær |
| • Louise Mehnke (LM) | Lokal indflydelse |
| • Marianne Winning (MW) | IT-Support |
| • Niels Mehnke (NM) | Lokalbladet/Uge-Nyt m.m. |
| • Niels Søndergaard (NS) | Assistance med hjemmesiden, bookingmedhjælper |
| • Ole Andersen (OA) | Varmtvandsgymnastik og Foredrag |
| • Peter Krohn (PK) | Motion |
| • Peter Winning (PW) | IT-support |
| • Susan Krog (SK) | Redaktør Det Sker Lokalt, sekretær for bestyrelsen |
| • Vivian Barnekow (VB) | Næstformand, sekretariatsleder |

Der henvises efterfølgende til den udsendte dagsorden.

Ad 1 Valg af mødeleder:

VB blev valgt som mødeleder.

Referat fra bestyrelsesmødet i maj blev godkendt.

Ad 2 Social-Humanitær:

IP oplyste, at **Spis Sammen** arrangementet på Karlebo Kro den 2. juni havde været en succes. **ED** nævnte at det til næste arrangement f.eks. kunne overvejes at halvdelen af pladserne skulle gå til borgere udpeget af hjemmehjælperne, idet de er tættere på borgeren og dermed de en-somme.

Den 25. maj havde der været **Søndags Café** på Lindehuset med afholdelse af foredrag om kongehuset og fremvisning af billeder fra samme. Vores pressefotograf havde også været til stede for at tage nogle billeder.

Anna-Lise Stokholm og **IP** skal have møde den 4. juni med **PW** vedrørende **Drømmeløberne** og Facebook.

ED har fået en aftale i stand med Nivaagaards Malerisamling vedrørende 10 **Erindringsvandrin-ger**. Disse ture koster 50 kr. pr. stk. inkl. kaffe og gratis adgang til Nivaagaards Malerisamling. Der annonceres på hjemmesiden og i nyhedsbreve.

SK oplyste, at Lisa Schultz fra Mergeltoften havde forelagt notatet fra cykelpiloterne overfor plejepersonalet, hvor det generelt var blevet godt modtaget. Notatet er dog ikke afleveret endnu til andre plejehjem.

IP indkalder til **kontaktpersonmøde** den 11. august.

Turen til **Louisiana** med demente og pårørende i maj havde været en stor succes. Der havde været rundvisning både i haven og på museet med efterfølgende kaffe og kage.

Vågetjenesten har besøgt såvel Lindehuset i Fredensborg som Humlebæk Dagcenter for at in-formere om tjenesten. Der havde været hhv. 14 og 3 tilhørere.

Josée Linnemann vil afholde foredrag eventuelt i GL. Bio i Fredensborg eller Karlebo Kro om **Sunder med alderen**.

Ad 3 Motion:

PK oplyste, at **udehold** (motion i naturen) såvel i Nivå som Fredensborg var fuldtallige.

Yoga i Nivå bliver kun oprettet, såfremt der kan blive 2 hold.

Vandgymnastik er lukket ned grundet tidligere omtalt renovering af bassinet. Det forventes dog, at der kan være normal opstart i august. Kontingentet for manglende adgang til bassinet tilbagebetales.

Ad 4-5 Kreative og Spil, Sprog, Kultur:

EM henviste til sin rundsendte mail, hvori han orienterede om at stoppe i bestyrelsen. Han har lavet en overdragelse af diverse materiale til **ED/VB**. **EM** fortsætter som ad hoc frivillig.

LM overtager **EM's** aktiviteter med assistance fra **AE**.

Ad 6 IT:

MW oplyste, at IT Caféen holder sommerlukket. Der har været afholdt 3 temaer x 3. Der fortsættes med afholdelse af temadage til efteråret med f.eks. IT-Kriminalitet, AI samt internet-distribution.

Der mangler en plan for at varetage IT problemer hos de borgere, der er visiteret til plejehjem, og som er mellem friske og demente.

Ad 7 Rejser:

BK oplyste, at der var opstået en mindre disputs med HOME (Svane) i forbindelse med lodtrækningen om besøg til Kelleris Vingård, idet Svane synes sig berettiget til indtil flere gratis helsidesannoncer i vores medlemsblad. Dette havde såvel **BK** som Henrik Nielsen taget stærkt afstand fra og sagt kategorisk nej til. Hvis Svane ikke ændrer opfattelse indenfor kort tid, slutter samarbejdet her. De planlagte foredrag bliver dog afholdt.

Der havde været stor tilfredshed med turen til **Sauerland**.

Turen til **Westendorf** i Tyrol har p.t. 17 tilmeldte. Der skal som minimum være 22. Den annonceres både i avisen som på FB.

Ad 8 Arrangementer og Koncerter:

Der havde været venteliste til såvel Let it Be som Abba Girls koncerterne.

Planlægningen af **Frivilligfesten** er godt i gang. Der udsendes mail til de frivillige, der er registreret pr. 1. juli med link til tilmelding.

Den 25. september afholdes der eventuelt en **tartelettfest**.

Den 22. november afholdes **julekoncert**.

Der er planlagt 4 **arrangementer** til efteråret:

- Knud Rasmussens Hus, Hundested
- Karmeliterklosteret, Helsingør
- Storm P Museum, Frederiksberg
- Kommunikationscenteret, Hillerød

Der har været en **slentretur** til Knurrenborg Vang med mange tilmeldte.

Derudover planlægges der en tur til **Donsedam** hhv. **Lille Rusland** i efteråret. Der annonceres såvel på FB som udsendes et nyhedsbrev.

Ad 9 Formandskabet:

Valggruppen er godt i gang med planlægningen af vores valgmøde i forbindelse med kommunalvalget til efteråret.

VB oplyste, at håndboldklubben havde fået afslag på deres første ansøgning om sponsorat. De har dog stadig et par ansøgning tilbage, de ikke har fået svar på, så der er håb forude vedrørende istandsættelse af KIK IND lokalet.

Indtil nu har der efter udsendelse af nyhedsbrev meldt sig 16 interesserede vedrørende **generationsmøder**. Der skal afholdes orienteringsmøde for de interesserede, hvor det bl.a. skal gøres klart, at deltagelsen ikke er nogen opgave med faste dage og tider, men absolut er fleksibel.

SK orienterede om afholdelse af **NY START**, der havde fået en meget fin evaluering af kursisterne.

ED har tilmeldt bestyrelsen til **Styrk Lokalbestyrelsen** den 16. og 17. september i Hillerød. Vi skal huske at lave vores hjemmeopgave inden start, jf. kursusbekræftelse til de tilmeldte af 15. maj, "Brev til lokalbestyrelsen".

AL efterlyser frivillige til **Foreningernes Dag** den 23. august. Der skal som minimum være en stand med Social-Humanitært arbejde. **AL** kommunikerer. Vi skal reklamere for rabatter. De bestyrelsesansvarlige tjekker i rummet for materiale, inden det eventuelt rekvireres hos ÆS Snorresgade. Det blev diskuteret, om vi overhovedet skal deltage. Beslutning: minimal stand.

ED og **VB** har deltaget i D9 og D10 møde i ÆS Snorresgade, hvor det bl.a. fremgik, at ÆS Snorresgade er ret så fremme "i skoene" omkring forskningen til imødegåelse af demens.

ED og **AL** har deltaget i årsrapportmøde i Middelfart den 7. maj. (Ca. 200 deltagere. Gengivelse af regnskabstal fra Årsrapporten. Ikke voldsomt meget mere). I realiteten kunne mødet være afholdt online.

Frivillig Nyt Uge 22. **ED** henledte opmærksomheden på de heri annoncerede onlinemøder om KV25. Alle har vist modtaget Frivillig Nyt.

Ad 10 Regnskab for maj:

AL havde som vanligt fremsendt regnskab for maj. Budgettet ligger en smule foran, og **AL** forventer, at vi ender på 0.

Ad 11 Sekretariatet:

VB oplyste, at vores **lokaleansøgninger** i store træk er opfyldt, dvs. sæsonbookningerne er afsluttet.

Brugervejledninger og **optælling af frivillige**. Alle bedes igen venligst gennemgå disse og i særdeleshed melde tilbage til **VB** vedrørende til-/afgang af frivillige snarest muligt.

Ad 12 Hjemmeside og nyhedsbreve:

BS bad igen om, at man skulle informere ham, når en aktivitet bortfalder. **Alle** tjekker sit område for "gamle" aktiviteter.

Testgruppen for det nye **bookingsystem** arbejder stadig med dette. Deadline for udfyldelse af formularen vedrørende bookninger er for aktivitetsansvarlige **1. juli**.

I forhold til **nyhedsbreve** er der både til- og afgang af modtagere.

Ad 13 Medlemsbladet/annoncering:

NM efterlyser stadig eventuelle indlæg til næste halvårsblad. Vi skal undgå at sende PDF-filer. Indrykning af annoncer er OK.

Ad 14 Det Sker Lokalt:

SK orienterede **LM** om nogle vigtige punkter vedrørende indlæg i Det Sker Lokalt samt oplyste om næste manus udsendelse.

Ad 15 Facebook:

PW mangler opslag til **FB**. Man skal huske, at man kun kan tilgå ÆS Fredensborgs FB via sin egen side, jf. tidligere referat. Der vil komme nyhedsbrev om ÆS Fredensborgs FB om adgang, og nyhedsbrevet vil samtidig komme til at ligge på FB som et opslag.

Ad 16 Foredrag mv.:

Som tidligere nævnt, vil de planlagte foredrag med HOME blive afholdt.

Ad 17 ÆSU:

VB orienterede om den nye ældrelov, der træder i kraft 1. juli. Den åbner bl.a. op for etablering af partneraftaler mellem kommuner og lokale fællesskaber gående ud på aftaler, eventuelt med ÆS, om eksempelvis indkøbsture, større/flere busser m.m.

Den 26. juni er der åbent hus i Lindehusene vedrørende velfærdsteknologi.

Ad 18 Arven:

Intet at berette.

Ad 19 Lokal indflydelse:

LM oplyste, at ÆS har et fint samarbejde med kommunen. Der har været topmøde med KL omhandlende bl.a. boformer for ældre. Landsbyggefonden anmoder kommunerne om at være opmærksomme på, at der bliver flere ældre, således at der i fremtidige byggerier tages højde herfor. Skovgården certificeres som EDEN den 14. juni.

Der er mangel på plejehjemspladser i kommunen, der nok også kommer til at finde penge til det nye plejehjem, i Nivå, da der sandsynligvis ikke kommer nogen afklaring på friplejehjemmet inden 1. juli.

Den 11. juni er der sommerstævne på dagcentrene.

Ad 20 Seniorrådet:

Sidste måneds møde blev aflyst grundet manglende fremmøde.

Der afholdes møde den 4. juni vedrørende valget i efteråret.

Ad 21 Månedens tema:

Intet.

Ad 22 Eventuelt:

Intet.

Susan Krog, referent

Næste bestyrelsesmøde

Tirsdag den 5. august 2025, kl. 9:00 – 12:30

Multisalen, Egedal Byens Hus, 2980 Kokkedal

I ønskes alle en god sommer.